
 

Αθήνα, 10 Οκτωβρίου 2022 

ΕΡΩΤΗΣΗ 

Προς την Υπουργό Πολιτισμού  και Αθλητισμού 

Θέμα: «Διακοπή χρηματοδότησης των Προγραμμάτων Άθλησης για 
Όλους» 

Κατά την διάρκεια της περσινής χρονιάς, με την υπ’ αριθμόν πρωτοκόλλου 

388930 /13-8-2021  επιστολή του, προς τους Δήμους, ο κύριος Υφυπουργός 

Πολιτισμού – Αθλητισμού, γνωστοποίησε την απόφαση του να μη συμμετάσχει, 

οικονομικά, η Γενική Γραμματεία Αθλητισμού στα Προγράμματα Άθλησης για 

Όλους, για την περίοδο 2021-22, με πρόσχημα τον ανασχεδιασμό και την 

αναδιάρθρωση των προγραμμάτων.    

Όπως είχε γίνει  φανερό και αντιληπτό και από τους ίδιους τους ανθρώπους 

της Τοπικής Αυτοδιοίκησης, δεν επρόκειτο για αναδιάρθρωση, αλλά για 

κατάργηση των προγραμμάτων, αφού οι Δήμοι δεν ήταν και δεν είναι σε θέση 

να καλύψουν το κόστος τους.  

Σύμφωνα με το ΦΕΚ 4715/β΄/12-10-2021, συστάθηκε ομάδα εργασίας για την 
αναδιοργάνωση των Π.Α.γ.Ο. της Γενικής Γραμματείας Αθλητισμού, “με άμεση 
αποστολή να επεξεργαστεί, να επαναριοθετήσει και να καταθέσει το 
συντομότερο δυνατό πλήρες αναμορφωμένο σχέδιο των Π.Α.γ.Ο. καθώς και να 
εισηγηθεί “πακέτο” προτάσεων, εκσυγχρονισμού και ενίσχυσή τους, για να 
ολοκληρωθεί ταχύτατα, το ανανεωμένο και λειτουργικότερο πλαίσιο τους, με 
κανόνες ελέγχου διαφάνειας και αξιολόγησή τους, προωθώντας στην πράξη τον 
μαζικό αθλητισμό.” 
Ένα χρόνο μετά, κανένας δε γνωρίζει ποια είναι τα συμπεράσματα της 
επιτροπής και οι σχετικές προτάσεις της, ενώ τα μοναδικά αποτελέσματα των 
εργασιών της είναι η καθυστέρηση στην έκδοση της ΚΥΑ για την έγκριση των 
θέσεων Καθηγητών Φυσικής Αγωγής, στην έγκριση των τμημάτων και στην 
επιχορήγηση των προγραμμάτων.   
Τα προγράμματα Μαζικού Αθλητισμού που πλέον ονομάζονται Προγράμματα 

Άθλησης για Όλους (ΠΑγΟ), θεσπίστηκαν για πρώτη φορά πριν από 40 χρόνια, 

υλοποιούνται από τους Δήμους  και  προσφέρουν πολύτιμες υπηρεσίες στους 

πολίτες όλων των ηλικιών.  

Μέσα από αυτά, οι πολίτες συνειδητοποίησαν τα οφέλη της άσκησης και της 

φυσικής δραστηριότητας στην υγεία, στην ευεξία, στην αρμονική 

ψυχοσωματική ανάπτυξη και στην κοινωνική ένταξη τους.  

Αυτός είναι ο λόγος που τα αποδέχτηκαν, τα αγκάλιασαν και συμμετέχουν σε 

αυτά από τότε μέχρι σήμερα.  
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Με την πάροδο του χρόνου γνώρισαν μια εντυπωσιακή ανάπτυξη τόσο σε 

μέγεθος, όσο και σε ποιότητα.  

Οι Δήμοι, οι δημοτικές δομές και οι περίπου 1200 Καθηγητές Φυσικής Αγωγής 

που εργάζονται σε αυτά, απέκτησαν πολύτιμη εμπειρία και γνώση για την 

υλοποίηση τους. 

Αμέτρητες γενιές δέχτηκαν τα ευεργετικά αποτελέσματα της άθλησης.  

Η απόφαση του κυρίου Υφυπουργού έπεσε,  πέρυσι, ως κεραυνός εν αιθρία 

και δημιούργησε μεγάλη ανησυχία στην Τοπική Αυτοδιοίκηση, στους  

εργαζόμενους στα προγράμματα και στους συμμετέχοντες σε αυτά.  

Παρόλα αυτά, κάποιοι Δήμοι συνέχισαν τη διοργάνωση μέρους των 

προγραμμάτων με δικά τους έξοδα, κάτι το οποίο επιβάρυνε ιδιαιτέρως τα 

οικονομικά τους, εξαιτίας της αρνητικής συγκυρίας της πανδημίας και της 

ενεργειακής κρίσης που είναι σε όλους γνωστή. 

Το αποτέλεσμα ήταν ότι χιλιάδες συμπολίτες μας στερήθηκαν τις πολύτιμες για 

την υγεία και τη ζωή τους υπηρεσίες που τους προσφέρουν τα προγράμματα 

και οι περίπου 1200 Καθηγητές Φυσικής Αγωγής βρέθηκαν αντιμέτωποι με το 

φάσμα της οριστικής ανεργίας.  

Τα προγράμματα άθλησης για όλους είναι ιδιαίτερα σημαντικά σε Δήμους με 

πληθυσμό που στην πλειοψηφία του ανήκει σε χαμηλά εισοδηματικά στρώματα 

και δεν έχουν άλλη δυνατότητα άθλησης, πέραν των προγραμμάτων που 

υλοποιούν οι Δήμοι.  

Αυτός είναι ο λόγος που τα προγράμματα σε αυτούς τους Δήμους γνώρισαν και 

συνεχίζουν να γνωρίζουν ιδιαίτερη άνθηση.  

Η διακοπή της επιχορήγησης έπληξε και πλήττει τους πιο αδύναμους 

συμπολίτες μας. 

Σε περιόδους κρίσης, σαν αυτή που σήμερα περνάμε, η Πολιτεία πρέπει να 

συμπαραστέκεται περισσότερο τους πολίτες και όχι να τους στερεί και αυτά που 

ήδη έχουν και ιδιαίτερα τους πιο αδύναμους.  

Οι περιφερειακοί Δήμοι του πολεοδομικού συγκροτήματος Θεσσαλονίκης και 

ειδικά της δυτικής, ανήκουν σε αυτήν την κατηγορία και για αυτό 

πραγματοποιούν από την αρχή της εφαρμογής τους, εκατοντάδες 

προγράμματα, στα οποία συμμετέχουν χιλιάδες ενήλικες και παιδιά από τα 

μεσαία και από τα χαμηλά εισοδηματικά στρώματα. 

 Επειδή δεν υπάρχει κανένας αντικειμενικός λόγος να σταματήσει η 

χρηματοδότηση των προγραμμάτων 

Επειδή η κατάργηση των προγραμμάτων πλήττει τα πιο χαμηλά εισοδηματικά 

στρώματα και τους πιο αδύναμους συμπολίτες μας  

Επειδή τα προγράμματα είναι πολύτιμα για την υγεία και για τη ζωή των 

ανθρώπων που συμμετέχουν 



Επειδή η συντριπτική πλειοψηφία των συμμετεχόντων στα προγράμματα 

στους περιφερειακούς Δήμους του πολεοδομικού συγκροτήματος 

Θεσσαλονίκης προέρχονται από τα χαμηλότερα και τα μεσαία εισοδηματικά 

στρώματα, δεν έχουν την οικονομική δυνατότητα συμμετοχής σε άλλες 

αθλητικές δραστηριότητες πέραν των ΠΑγΟ 

Επειδή 1200 Καθηγητές Φυσικής Αγωγής με πολύτιμη εμπειρία και γνώσεις 

κινδυνεύουν να μείνουν οριστικά άνεργοι  

Επειδή μέχρι σήμερα δεν είναι γνωστά τα αποτελέσματα της ομάδας εργασίας 

που είχε συσταθεί πριν από ένα χρόνο για την αναδιάρθρωση και τη βελτίωση 

του πλαισίου των ΠΑγΟ 

Ερωτάται η αρμόδια Υπουργός:  

1. Σε ποιες  προτάσεις  εκσυγχρονισμού και ενίσχυσής των ΠΑγΟ, 

κατέληξε η ομάδα εργασίας που είχε συσταθεί πριν από ένα χρόνο, 

για να ολοκληρωθεί ταχύτατα, το ανανεωμένο και λειτουργικότερο 

πλαίσιο τους, με κανόνες ελέγχου διαφάνειας και αξιολόγησή τους; Με 

ποιο τρόπο προώθησε η εν λόγω ομάδα εργασίας, στην πράξη, τον 

μαζικό αθλητισμό, σύμφωνα πάντα με το σκοπό της σύστασής της;  

2. Θα επιμείνει στην περσινή καταστροφική απόφασή της για τα 

καταξιωμένα Προγράμματα Άθλησης για Όλους;  

3. Γιατί έλαβε την απόφαση για διακοπή της χρηματοδότησης των 

προγραμμάτων;  

4. Τι πρωτοβουλίες προτίθεται να αναλάβει με στόχο την αποκατάσταση 

της χρηματοδότησης και την απρόσκοπτη συνέχιση των ΠΑγΟ; 

 

Οι ερωτώντες βουλευτές 

Νοτοπούλου Κατερίνα 

 

Αβραμάκης Ελευθέριος 

Αλεξιάδης Τρύφων 

Αναγνωστοπούλου Σία 

Αυγέρη Θεοδώρα 

Αυλωνίτης Αλέξανδρος-Χρήστος 

Βαρδάκης Σωκράτης 

Βέττα Καλλιόπη 

Γιαννούλης Χρήστος 

Δρίτσας Θεόδωρος 

Ελευθεριάδου Σουλτάνα 



Ζαχαριάδης Κωνσταντίνος 

Ζουράρις Κωνσταντίνος 

Ηγουμενίδης Νικόλαος 

Θραψανιώτης Μανόλης 

Καλαματιανός Διονύσης 

Κασιμάτη Νίνα 

Κατρούγκαλος Γεώργιος 

Καφαντάρη Χαρά 

Λάππας Σπύρος 

Μαμουλάκης Χαράλαμπος 

Μάρκου Κώστας 

Μεικόπουλος Αλέξανδρος 

Μπαλάφας Γιάννης 

Μπάρκας Κωνσταντίνος  

Μπουρνούς Ιωάννης 

Μωραίτης Αθανάσιος 

Ξενογιαννακοπούλου Μαριλίζα 

Παπαδόπουλος Αθανάσιος 

Παπαηλιού Γεώργιος 

Παπανάτσιου Αικατερίνη 

Πέρκα Θεοπίστη 

Πούλου Παναγιού 

Σαντορινιός Νεκτάριος 

Σαρακιώτης Ιωάννης 

Σκουρλέτης Παναγιώτης 

Σκουρολιάκος Παναγιώτης 

Σκούφα Μπέττυ  

Συρμαλένιος Νικόλαος 

Τριανταφυλλίδης Αλέξανδρος 

Φάμελλος Σωκράτης 



Φίλης Νικόλαος 

Φωτίου Θεανώ 

Χαρίτου Δημήτριος 

Χατζηγιαννάκης Μιλτιάδης 

Χρηστίδου Ραλλία 

Ψυχογιός Γεώργιος 

 




